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Készült: Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. november 9. 

napján tartott soron kívüli ülésről, hangfelvételről. 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas László 

alpolgármester, Boros Bálint, Melles Zoltán, Dr. Novák János, Dr. Orbán 
Csaba, Rácz Ferenc, Sasvári Tamás és Simonovics Józsefné képviselők 

 
Távol maradt: Czimbalek József (aki jelezte, hogy más elfoglaltsága miatt nem tud a mai 

ülésen részt venni) és Melsin Valentin képviselő 
 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Dr. Pacári Judit 

jogtanácsos, Vargáné Szüts Katalin és Svégel Gábor irodavezető 
 
 
Ormai István polgármester köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Megállapítja, hogy a képviselő-testület – 9 fővel – határozatképes, az ülést megnyitja.  
 
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Sasvári Tamás és Melles Zoltán 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 9 igen – 
szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
270/2012. (XI. 9.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. november 9-i soron 
kívüli ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Sasvári Tamás és Melles Zoltán képviselőket 
választja. 
 
Ormai István polgármester a napirendi javaslatban szereplő napirendek tárgyalását javasolja 
azzal, hogy 3. napirendi pontként az „Egyebek” napirendi pontot is tárgyalja a képviselő-
testület, tekintettel arra, hogy egy dologban tájékoztatni szeretné a képviselő-testületet.  
 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a 
következő határozatot hozza: 
 
271/2012. (XI. 9.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
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1.) Előterjesztés a köznevelési intézmények működtetési kötelezettsége alóli 
mentesülésre irányuló kérelem benyújtásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

2.) Előterjesztés a Somogy Takarék Szövetkezet részére hitel fedezetként felajánlott 
ingatlanok módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

3.) Egyebek 
 
Napirend tárgyalása: 
 
1.) Előterjesztés a köznevelési intézmények működtetési kötelezettsége alóli 

mentesülésre irányuló kérelem benyújtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Hozzászólás: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Várta, hogy hátha nem ő lesz megint az első és egyetlen hozzászóló.  
Egy nap és két éjszaka nem volt igazán elegendő arra, hogy mélységében – már, mint 
összefüggéseiben – áttanulmányozza az anyagot. Mivel az anyagban jól látszanak a 
tendenciák, az idő rövidsége nincs befolyással a döntésére. Tisztán látszik, hogy az eddigi 
normatívák a köznevelési intézményekben foglalkoztatottak bérére volt elég. Az állami 
normatíva a béreket fedezte, az összes többit valami más forrásból kellett biztosítani. Ha a 
költségvetést a köznevelési finanszírozás aspektusából nézik, akkor leegyszerűsítve a dolgot, 
azt látni, hogy az elvont SZJA mértéke nagyságrendileg pont annyi, mint amennyi a 
működtetéshez szükséges lenne. Azaz, az oktatási intézmények „államosításának” eredménye 
az, hogy egyrészt elvonják az SZJA-t, amire ezen intézmények működtetéséhez szükség lett 
volna, majd odaadják a működtetést, hogy saját bevételeiből fedezze az önkormányzat.  A 
saját bevételek nagyrészt adóbevételek. Az iparűzési adóbevétel nagyságrendileg annyi, mint 
amennyi ezen intézmények működtetéséhez szükséges. Elveszik az SZJA-t, amire az 
önkormányzatnak szüksége volt a működtetéshez, majd még elveszik az iparűzési adó 80-90 
%-át, hogy ezen intézményeket működtetni tudja az önkormányzat. Ez abszolút értelmetlen és 
érthetetlen számára.  
Leginkább azt nem érti, hogy ha pénzügyileg az állam így kívánja finanszírozni, vagy így 
kívánja megoldani a köznevelési intézmények finanszírozását, akkor az átszervezésnek mi 
volt a célja? – mert a gazdaságos üzemeltetés nem lehetett. Nem működhetnek gazdaságosan, 
hiszen állami forintokat vesznek el, ugyanakkor látszik, hogy 200 millió Ft-tal többe fog 
kerülni ezen intézmények működtetése. Ha az volt az állam célja, hogy egységes, országos 
nevelési koncepciót dolgozzon ki, akkor azt miért nem a Nat.-ban és különböző 
kormányrendeletekben tette meg, hiszen a Nemzeti alaptanterv és az Oktatási Minisztérium 
rendeleteivel ez könnyen megoldható lett volna. Ha az volt a célja, hogy saját embereiket 
ültesse megfelelő helyre, akkor érti a dolgot.  
Igen – mint ahogy a polgármester úr is mondta – a feladatot meg fogják oldani, mert nem 
tehetnek mást. A kérdés az, hogy milyen áron, mert úgy tűnik, hogy ez az ár, nagyon magas 
lesz a nagyatádi lakosok számára.  
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Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Hozzá kell szólnia, hogy képviselőtársa nehogy egyedül szóljon hozzá. Elég sokat beszélt, de 
nem nagyon értette a lényegét.  
Azt gondolja, hogy nem gazdasági célja van az oktatás átszervezésének. Egyértelműen az a 
lényege, hogy az oktatás színvonala azonos legyen függetlenül attól, hogy kistelepülésről 
vagy nagyvárosról van szó. Ez csak állami szinten valósítható meg. Ezt a változást, ez a 
változtatás fogja végrehajtani. A gazdasági szempontok az átszervezés szempontjából 
számukra – de természetesen Nagyatád Város Önkormányzata számára nem – másodlagosak.  
Egyeztettek a környezetükben lévő városok vezetőivel, a Nagyatádhoz hasonló nagyságrendű 
városok vezetésével, akik szintén úgy látják, hogy nem lesz rá keret.  
Maga és a nagyatádi FIDESZ frakció nevében is támogatja a határozati javaslat elfogadását.  
 
Ormai István polgármester: 
De ugye nem azért, mert más városokkal valakik egyeztettek, hanem racionális, okszerű érvek 
alapján látják így? Voltak már tanúi az elmúlt két évben annak, hogy milyen zsákutca volt a 
más városokkal való egyeztetés Nagyatádon. Nagyatádon vannak, és a Nagyatádon élők 
szempontjait kell érvényesíteniük.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Természetesen.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Számok nélkül átgondolva is teljesen irreális vagy ésszerűtlen lenne, ha egy intézményen 
belül különválna a szakmai munka az infrastruktúra fenntartástól. Korábban is beszéltek már 
erről, akkor is nagyon furcsának tartotta, hogy az önkormányzat biztosítsa az épületek 
fenntartását – ide értve minden energiaköltség, felújítást, nem csak a személyzetet, hanem a 
takarítást, karbantartást bezárólag –, akik pedig használják, külön szervezethez tartoznak. 
Véleménye szerint egy intézményt csak egységesen lehet kezelni. A logika is azt kívánná 
meg, hogy egységes legyen az intézmény irányítása, amibe nem csak a szakmai munka 
tartozik bele, hanem az infrastruktúra fenntartása is.  
Mint ahogy Sasvári Tamás is mondta, az iskolákkal kapcsolatos átszervezés eleve a Nat. és 
különböző kormányrendeletek alapján kellett volna, hogy történjen. Ha eleve egységesen 
vitték volna az intézményeket, nem kellene a képviselő-testületnek vitatkozni, gondolkodni 
azon, hogy mit tegyenek, mi jó a városnak. Amikor azt hallotta, hogy az önkormányzatnak 
kell majd fenntartani az intézményeket, akkor arra gondolt, hogy – mivel ki tudják pontosan 
számolni a rendelkezésre álló adatok alapján, hogy az intézmények fenntartása, mibe kerül a 
városnak – meg fogják kapni rá a pénzt az államtól. Közben kiderült, hogy az 
önkormányzatnak kell megoldani.  
A számokra visszatérve, a döntésüket az előbbieken kívül az irányítja, hogy hogyan tudnák 
gazdaságilag megoldani a működtetést, mert mint látható, ilyen feltételekkel nem bírják el. 
Tehát a jelenleg rendelkezésre álló információ azt mutatja, hogy nem tudják működtetni. Erre 
utal az előterjesztés 3. oldalán lévő kiemelt szöveg (a lap közepén). Egyetért azzal, hogy ha 
már ilyen jól kitalálták ezt a dolgot, akkor adjanak valami iránymutatást is az 
önkormányzatok számára. Nincsenek illúziói a körben sem, hogy ez nem nagyatádi probléma, 
hanem az ország valamennyi képviselő-testületének problémája. Reméli, hogy minden 
képviselő-testület felelősségteljesen és ilyen irányban fog döntést hozni.  
Ismét kihangsúlyozza, hogy a jelenlegi információk birtokában felelőtlenség lenne még 
többszáz millió Ft hiányt bevállalni.  
Ettől függetlenül fognak még tárgyalni erről a kérdésről, hiszen még folynak az egyeztetések 
az önkormányzatok konszolidációjáról.  Lehet, hogy a konszolidációról szóló döntés felül írja 



 4 

majd a képviselő-testület mostani döntését. De lehet, hogy azért született ez a döntés, hogy az 
állam olyan pénzügyi helyzetbe hozza az önkormányzatokat, hogy az állam által a 
hitelállományokból, kötvényekből, és folyószámlahitelekből és egyéb működési hiányokból 
származó kötelezettségek átvállalásával, az állam viszont elvárja, hogy hozzájárulás 
formájában az önkormányzat működtesse az intézményt.   
Amikor az állam szembesül azzal, hogy az önkormányzatok 90 %-a nem fogja tudni – nem 
azért, mert nem akarja – működtetni az oktatási intézményeket, akkor a költség és kiadás is 
egy hatalmas összegként fog megjelenni a központi állami költségvetésben. Nem gondolja, 
hogy ezt a jelenlegi helyzetben az állam magára akarná vállalni, ezért inkább az 
önkormányzatok felé fogja tolni.  
Jelen pillanatban az egyetlen racionális, és ésszerű döntés, hogy az önkormányzat felterjeszti 
nyilatkozatát, miszerint nem képes működtetni az oktatási intézményeket. Közben változnak 
majd a jogszabályok, pontosan kidolgozzák, hogy hogyan képzelik el az önkormányzatok 
működését.  
Véleménye szerint tisztában vannak a helyzettel, hiszen sok polgármester országgyűlési 
képviselő van a parlamentben, akik szembesítik a központi kormányzatot azzal, hogy helyben 
milyen problémákat jelent. Ami szintén megoldatlan kérdés, hogy hogyan fognak tudni úgy 
tervezni, hogy nem lehet működési hiány. Véleménye szerint nem fogják tudni megoldani a 
helyzetet.  
Nagyon nehéz időszak következik. Ésszerű döntésnek tartja az előterjesztés határozati 
javaslatának elfogadását.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási  Bizottság elnöke: 
Végső következtetéseket nem szabad levonni sem anyagi vonatkozásban, sem politikai 
vonatkozásban.  Egy biztos, ha nem akarják, akkor nem fogják az intézményeket működtetni. 
Ez látszik a jobb útnak, mert nem tudják, hogy mennyi hozzájárulást fognak kapni, mint 
ahogy azt sem, hogy milyen lesz a költségvetési támogatás.  
Akkor tudják meg, hogy hogyan jönnek ki anyagilag, amikor a kormány eldönti a 
finanszírozás (pénzelosztás) módját illetve az önkormányzatok működéséhez való 
hozzájárulást. Ha a mostani helyzetből indulnak ki, akkor valóban úgy néz ki, hogy az 
önkormányzatoknak lehet, hogy 80-90 %-a nem fog tudni hiány nélkül költségvetést tervezni.  
Véleménye, hogy a kormány most csak felméri a helyzetet, tapogatja a lehetőségeket, 
amelyek alapján fog majd finanszírozási irányokat, esetleg még formákat is meghatározni. 
Végső következtetést, hogy ennyi meg annyi 100 millióval kell hozzájárulnia az 
önkormányzatnak, nem szabad, hiszen még nem tudják.  
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke: 
Úgy gondolja, hogy a képviselő-testület érzi, hogy milyen komoly dologról van szó. Nem 
csak azért, mert az a legfőbb, hogy működtetni kell a várost, hanem azért, mert a járulékos 
jegyeit is figyelembe kell venni. Maximálisan egyetért azzal, hogy nem szabad előreszaladni, 
hiszen még nem tudják mi fog következni.  
Az előterjesztést nagyon jónak tartja. A jelenlegi számadatok konkrét segítséget nyújtanak a 
döntéshez.  
Egyetért a határozati javaslatban fogalmazottakkal, mely szerint az önkormányzatnak fel kell 
terjeszteni a köznevelési intézmények működtetési kötelezettsége alóli mentesülésre irányuló 
kérelmet. 
Elnézést kér, hogy csak most teszi fel a kérdését. Jól érti, hogy nullás tervezés miatt, 
akármennyi támogatást is kapnak, a költségvetésüket befolyásolni fogja a nem kötelező 
feladatok vonatkozásában is? 
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Ormai István polgármester: 
Igen, erről beszélt Sasvári Tamás képviselő úr. Nagyon fontos dolgot mondott, csak nem 
fejtette ki, mert valószínűleg nem akart belebonyolódni.  
Dr. Novák János képviselőnek mondja, hogy nem majd, most jelent meg a feladat és a 
probléma. Most van az asztalukon. Nem szereti, ezért el szokta kerülni a probléma kifejezést. 
Mindig úgy szokta mondani, hogy megoldandó feladat. Most mégis használja a probléma 
kifejezést, hiszen ez egy olyan probléma, amely nyilván feladat, és meg kell oldani, de abba a 
kategóriába tartozik, ami az erőforrásaikon túli probléma. Szembe kell nézni azzal, miről a 
Sasvári Tamás beszélt és nem dughatják homokba a fejüket. Senki nem fogja megmondani, 
hogy Nagyatádon mit ne finanszírozzanak, milyen szolgáltatást ne biztosítsanak a nagyatádi 
embereknek, vagy, hogy mit szüntessenek meg, mit zárjanak be, hány embert bocsássanak el. 
Erről van szó, erről beszélnek! Legyen mindenki tisztába ezzel! Ez nem egy ideológiai kérdés, 
ez egy kőkemény hétköznapi kérdés, ami minden nagyatádi embert érinteni fog. Ugyanis ha 
finanszírozni kell, akkor a törvény megmondja, és mindenkinek tudomásul kell venni! Az 
önkormányzati törvény megmondja, hogy első helyen a kötelező feladatokat kell 
finanszírozni. Ha az önkormányzat működteti az oktatási intézményt, akkor kötelező feladat, 
ezért finanszírozni kell. Ebben az esetben lehet, hogy meg kell szüntetni a városi TV-t, le kell 
csökkenteni az uszoda nyitva tartását, meg kell szüntetni szociális juttatásokat, még 
kevesebbszer nyírják a füvet, még kevesebb virágot ültetnek és nem fognak szúnyogot 
gyéríteni. Értsék meg, hogy erről beszélnek! Nehogy azt higgyék, hogy arról beszélnek, hogy 
majd valaki megoldja… Nem fogja megoldani! A képviselő-testület fog itt ülni decemberben 
is és januárban is. Ezért mondta, hogy ez egy jelentős probléma. Olyan sok nehéz helyzetet 
megoldottak már, úgy gondolja, hogy ezt is kezelni fogják majd, de ennek nagyon súlyos ára 
lesz, mint ahogy Sasvári Tamás is mondta. Eddig még soha, de most ő is azt mondja, ennek 
nagyon súlyos ára lesz! Lehet azt mondani, hogy ne beszéljenek róla… Nem, határponthoz 
érkeztek, melyről igenis beszélni kell! Nem majd, hanem most, mert most jött el az ideje! 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Ha Dr. Orbán Csaba képviselőtársa csak azért szólalt meg, hogy ne ő legyen az egyedüli, 
akkor kár volt. Ha egyetemi végzettsége ellenére nem értette, amit mondott, akkor sajnálja, 
hogy itt ül.   
Amit Dr. Novák Jánosnak és Dr. Ludas Lászlónak szeretett volna mondani, elmondta a 
polgármester úr.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási  Bizottság elnöke: 
Semmi mást nem mondott, mint azt, hogy még egy csomó bizonytalan tényező van, és az 
igazi vita akkor lesz, ha többet fognak tudni a részletekről. Igenis a legmélyebb mélységekig 
kell majd beszélniük akkor, ha a részleteket is tudják.  
Nem hiszi, hogy politikai okból vállalt a kormány egy ilyen hatalmas átszervezést azért, hogy 
3-4 igazgatótól megszabaduljon.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Nem arról beszélnek most, hogy megszüntetnek-e munkahelyet, vagy – amit polgármester úr 
is mondott –, hogy milyen súlyos a döntés, hanem arról, hogy vállalják-e ezt a feladatot, vagy 
az állam fogja megoldani. Tehát ez számukra nem kötelező feladat, átvállalja az állam. Arról 
szó sincs, hogy az oktatás sérülni fog, vagy hogy ugyanez az oktatás nem lesz biztosítva. 
Tehát nem szeretné, ha pánikba esnének esetleg a nézők.  
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Ormai István polgármester: 
Nem, nem erről tárgyalnak. Dr. Orbán Csaba képviselő nem érti, hogy miről tárgyal a 
képviselő-testület.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Az önkormányzat csinálja, vagy átadják.  
 
Ormai István polgármester: 
Nem. Arról tárgyalnak, hogy hogyan kerül ez az önkormányzat számára minél kevesebbe.  
A törvényi szabályozás szerint január 1-jétől az állam tartja fent a köznevelési intézményeket. 
A bevezetőben elmondta, hogy ezek az intézmények tovább fognak működni, és biztosítani 
fogják a köznevelési ellátást az iskolába járó gyerekeknek.  
A törvény szerint január 1-jétől az önkormányzatnak – Nagyatádról, a 3000 fő fölötti 
településekről beszél – kell működtetnie a köznevelési intézményeket.  Amennyiben úgy ítéli 
meg az önkormányzat, hogy nem alkalmasak a pénzügyi kondícióik, azaz a pénzügyi 
lehetőségei nem engedik meg a köznevelési intézmények működtetését, kérheti az államtól, 
hogy vállalja át. Erről tárgyalnak most, ezt a kérelmet akarják beadni, melyben egyetértés van 
a képviselő-testület tagja között. Dr. Orbán Csaba képviselő úr azt érti félre, hogy a kérelem 
benyújtását követően az állam át fogja vállalni. Ez egyáltalán nem biztos. Meg fogják 
vizsgálni, hogy Nagyatád Város Önkormányzata képes-e működtetni a köznevelési 
intézményeket. Ha a vizsgálatot követően úgy látják, hogy képes működtetni az 
intézményeket, akkor – mivel a törvény azt mondja, hogy kell – az önkormányzat fogja 
működtetni, melynek következtében súlyos intézkedéseket kell hozni annak érdekében, hogy 
finanszírozni tudják.  
Amennyiben a vizsgálatot követően úgy ítélik meg, hogy az önkormányzat valóban nem 
rendelkezik minden pénzügyi forrással a tekintetben, hogy működtesse, ezért átvállalja az 
állam a működtetést, és kér hozzá az önkormányzattól hozzájárulást. Ettől nem lesznek sokkal 
jobb helyzetben, ez nem azt jelenti, hogy az állam átvállalta, hanem azt jelenti, hogy az állam 
átvállalta, de elkér az önkormányzattól „X” összeget. Ha így lesz, újra meg kell vizsgálni a 
helyzetet – erről beszélt –, de nem fogja a helyzetet megoldani.  
Nehogy illúziója legyen bárkinek is, hogy amennyiben úgy dönt a képviselő-testület, hogy 
nem tudja működtetni, nem vállalja a működtetést, akkor valaki megoldja majd az 
önkormányzat helyett. Ez az önkormányzatnak mindenképpen pénzbe fog kerülni. 
Akármilyen szempontból is vizsgálják az ügyet, semmilyen szabad forrásuk nincs.  
Hogy mindenki számára egyértelmű legyen. Az önkormányzat prognosztizált 2013. évi 
költségvetési számai szerint, ha az önkormányzat működteti 600 millió Ft-nak nincs fedezete. 
Nem csak a 280 millió Ft-nak, hanem ezen kívül még 320 millió Ft-nak sincs azok miatt a 
változások miatt, amiről szó esett, azaz az eddig kapott források megszüntetése miatt.  
Ha a működtetést teljes mértékben átadják (ilyen nem lesz), akkor pedig 320 millió Ft 
hiányzik a költségvetésükből. A kettő között állhat meg ez a dolog, tehát nem tudják úgy 
megoldani, hogy ne kerüljön az önkormányzatnak pénzbe, mert azt mondja a törvény, hogy 
alapesetben az önkormányzatnak kell működtetni.  
Ezért mondta, hogy nehogy váratlanul érjen akárkit is, hogy olyan lépéseket kell tenni, ami 
lehetővé teszi, hogy a kötelező feladataikat tudják majd finanszírozni. Ez csak úgy lehetséges, 
hogy a nem kötelező feladatokra nem adnak, vagy sokkal kevesebb pénzt adnak. Ez, egy 
nagyon jelentős értékvesztést fog jelenteni. Ez az, amire nyugodtan lehet mondani azt, amit 
Sasvári Tamás mondott, hogy túl sokba fog kerülni a nagyatádiaknak.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a köznevelési intézmények működtetési 
kötelezettsége alóli mentesülésre irányuló kérelem benyújtásáról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
272/2012. (XI. 9.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a nemzeti köznevelésről 

szóló 2011. évi CXC. törvény 74. § (4) bekezdése alapján szándéknyilatkozatot nyújt 
be a saját tulajdonában álló köznevelési intézmények feladatainak ellátását szolgáló 
ingó és ingatlan vagyon működtetési kötelezettsége alóli mentesülésre. 

 
2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert és a jegyzőt, hogy Nagyatád 

Város Önkormányzata képviseletében nyilatkozzon arról, hogy az Nkt. 74. § (4) 
bekezdésében foglaltak alapján az Önkormányzat rendelkezésére álló saját és 
átengedett bevételek terhére, a saját tulajdonában álló – az állami 
intézményfenntartó központ által fenntartott köznevelési intézmények feladatainak 
ellátását szolgáló – ingó és ingatlan vagyon működtetését nem képes vállalni. 

 
Határidő: 2012. november 15. 
Felelős: Ormai István polgármester 

  Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Ormai István polgármester: 
Benyújtják a kérelmet, melyre 10 nap múlva válaszolnak. Ezt követően visszahozzák és 
tájékoztatják a képviselő-testület. 
 
2.) Előterjesztés a Somogy Takarék Szövetkezet részére hitel fedezetként felajánlott 

ingatlanok módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Somogy Takarék Szövetkezet részére hitel 
fedezetként felajánlott ingatlanok módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
273/2012. (XI. 9.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 

Somogy Takarék Szövetkezet részére a 287/2011. (XII. 15.) számú határozatával 
hitelfedezetként felajánlásra került, a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/52 
helyrajzi számú, 7.756 m2 nagyságú, 4.421 eFt becsült értékű beépített telephely (6 
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épület) helyébe, az azt terhelő egyetemleges keretjelzálogjog törlése érdekében az 
alábbi ingatlanok kerüljenek felajánlásra:  
- a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/56 helyrajzi számú, 5.423 m2 

nagyságú, 2.169 eFt becsült értékű beépítetlen telephely és 
- a volt laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/57 helyrajzi számú. 7.114 m2 

nagyságú, 2.846 eFt becsült értékű beépítetlen telephely. 
 
2.  A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a nagyatádi 0220/52 

helyrajzi számú ingatlan fedezeti körből való kiengedésével, valamint a 0220/56 és 
0220/57 helyrajzi számú ingatlanok egyetemleges jelzálogjoggal való megterhelésével 
kapcsolatos dokumentumok aláírására. 

 
Határidő: értesítés a döntésről 2012. november 16. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
3.) Egyebek 
 
Ormai István polgármester: 
Tájékoztatja a képviselő-testület, hogy az a már nagyon régen – talán már el is felejtett – 
pályázatuk, amelyet a horvát testvérvárosukkal Krizevcivel közösen adtak be, eredményes 
lett. 
A pályázat a volt zeneiskola épületének átalakítására, felújítására, új funkcióval való 
ellátására irányult. 134 millió Ft-ot nyertek ezen a pályázaton. Az önrész 7 millió Ft, a 
programot 2013-2014-ben kell majd megvalósítani. Tehát rendbe tudják tenni az épület, mint 
helyi védett épület, meg tudják őrizni az értékét, és egy teljesen új funkciót tudnak kialakítani 
azzal együtt, hogy nyilván korszerűsítésre is kerül. A támogatási szerződés megkötése 
januárra várható, a megvalósításra pedig másfél év van, tehát két évre elnyújtva úgy gondolja, 
meg tudják valósítani ezt a fejlesztést.  
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület soron kívüli nyílt ülését 
855 órakor bezárja. 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
 

Ormai István  
polgármester 

Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 

 
 
 
 
 
 

Sasvári Tamás 
képviselő 

Melles Zoltán 
képviselő 

 
jegyzőkönyv hitelesítők 


